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آغاز فروپاشی تحریم ها 
رسی��دن نفتکش ه��ای ایرانی به بن��ادر ونزوئلا هشداری برای 
تندروه��ای حاضر در واشنگتن در زمینه همکاری های نزدیک 
تهران و کاراکاس بود. به گزارش ایلنا واشنگتن پست در گزارشی 
اف��زود: تلاش ه��ای آمریکا برای تغییر حاکمیت ایران از طریق  
اعمال فشار حداکثری، تحریم های سنگین تاثیری بر رفتارهای 
ای��ران و ونزوئ��لا نداشت��ه است.در ادامه این گزارش، با اشاره به 
بحران اقتصادی موجود در ونزوئلا آمده است: »اقدام ایران در 
ارسال سوخت برای ونزوئلا نشان داد که این دو کشور با وجود 
مشکل ها می توانند با یکدیگر همکاری اقتصادی داشته باشند. 
همچنی��ن ای��ن انتقال نشان داد که تحریم های ترامپ در حال 

فروپاشی است.«

ابراز تاسف اروپا از تصمیم های ترامپ 
سخنگوی اتحادیه اروپا از تصمیم جدید ترامپ ابراز تاسف کرد.

به گزارش ایلنا از نیو یوروپ، »پیتر استاتو«، گفت: اتحادیه اروپا 
به شدت از تصمیم دولت ترامپ برای لغو معافیت های مربوط 
به پروژه های مرتبط با برنامه هسته ای ایران متأسف است. وی 
در ادامه تاکید کرد که اتحادیه اروپا با تمام شرکا و دوستان خود 

در برجام در تماس است.

اقتصاد در اولویت مجلس یازدهم 
منتخ��ب ته��ران در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: مباحث 
اقتصادی از مهم ترین اولویت های مجلس یازدهم بوده که باید 
با توجه به وضعیت اقشار مس��تضعف و کم توان جامعه سریع تر 
رویکرد خود را در این حوزه به مردم نشان دهیم.اقبال شاکری 
در گفت وگو با ایسنا افزود: توجه به اقشار مستضعف و کم توان 
جامع��ه در ه��ر گامی که مجلس بر می دارد حائز اهمیت است و 
قطعا مجلس در حوزه ها و گام های مختلف باید معیشت اقشار 
مس��تضعف و کم ت��وان جامعه را در اولوی��ت قرار دهد.منتخب 
ته��ران گف��ت: کنترل نرخ ت��ورم، کنترل رشد نقدینگی، کنترل 
بازار مس��کن، ایجاد تس��هیلات برای خرید مسکن، توسعه بازار 
کسب وکارهای نوآورانه و دانش بنیان و توجه به استارت آپ ها 
از مهم تری��ن اولویت های��ی است که مجلس یازدهم باید با آنها 
بپردازد. مجلس توجه به اشتغال و مسکن جوانان را نیز در دستور 
کار داشته باشد: سایر دستگاه های اجرایی نیز موظف هستند تا 

در این مسیر گام برداشته و خود را تطبیق دهند. 

باج خواهی آمریکا در برابر ایران 
نماین��ده روسی��ه در سازمان های بین الملل��ی در وین آمریکا را 
متهم به باج خواهی علیه ایران کرد.به گزارش ایلنا، »میخائیل 
اولیان��وف« در توییت��ر خود در مورد اظهارات اخیر برایان هوک 
در م��ورد گزینه ه��ای پیش روی ایران نوش��ت: »باج خواهی« 
مناسب تری��ن واژه ب��رای گزینه هایی اس��ت که آمریکا در برابر 
ایران مطرح کرده است، این گزینه ها هیچ ربطی به دیپلماسی 

ندارند.

تاسف اروپا از تصمیم آمریکا
وزرای ام��ور خارج��ه س��ه کش��ور انگلیس، آلمان و فرانس��ه به 
همراه رئیس اتحادیه اروپا در بیانیه ای مشترک درباره تصمیم 
جدی��د دول��ت آمریکا برای عدم تمدی��د معافیت های تحریمی 
همکاری ه��ای هس��ته ای صلح آمیز ب��ا ایران گفتند: ما عمیقا از 
تصمی��م آمریک��ا برای پای��ان دادن به سه معافیت در بر گیرنده 
سه پروژه  مهم هس��ته ای تحت برجام در ایران از جمله پروژه 
بازطراحی ]نیروگاه هسته ای[ اراک متاسفیم. به گزارش ایسنادر 
ادام��ه ای��ن بیانیه آمده است: این پروژه ها که در قطعنامه ۲۲۳1 
ش��ورای امنی��ت سازمان ملل ب��ه امضا رسیده، در خدمت منافع 
همه در زمینه عدم اشاعه تس��لیحات هس��ته ای بوده و ماهیت 
منحصرا صلح آمیز و امن فعالیت های هس��ته ای ایران را برای 
جامعه بین المللی تضمین می کنند.این کشورها همچنین مطرح 
کردند: ما با شرکای خود در حال رایزنی برای ارزیابی عواقب این 
تصمیم آمریکا هستیم. در بخش پایانی بیانیه یاد شده با توجه به 
اهمیت توافق هسته ای آمده است: برجام]توافق هسته ای[ یک 
دستاورد مهم در ساختار عدم اشاعه تس��لیحات هس��ته ای بوده 
و در ح��ال حاض��ر تنهاتری��ن و بهترین راه برای تضمین ماهیت 

منحصرا صلح آمیز برنامه هسته ای ایران است. 

هشدار رضایی به ترامپ
دبی��ر مجم��ع تشخیص مصلحت نظام خطاب به رئیس جمهور 
آمریکا گفت: مینیاپولیس بمب ساعتی آمریکا است. به گزارش 
ایس��نا، محس��ن رضایی، در توییتر نوشت:آقای ترامپ بحران 
مینیاپولیس بزرگتر از کروناست. تیراندازی نه تکرار اشتباه داروی 

ضدعفونی؛ بلکه مثل بمبی ساعتی برای کل آمریکا است.

تدوین طرح جامع حقوقی کرونایی
معاون حقوقی رئیس جمهور با تاکید بر اینکه در مورد کرونا نباید 
از دو موضوع مهم غافل شویم گفت: یکی اینکه مراقبت دائم را 
باید رعایت کنیم و دیگر اینکه اگر فرض کنیم که این بیماری 
از می��ان ب��رود ی��ا لااقل کنترل شود، باید بدانیم که ما به عنوان 
سازمان حقوقی دولت باید ابعاد حقوقی این موضوع را بسنجیم.

ب��ه گزارش ایس��نا، لعیا جنیدی در جلس��ه ش��ورای هماهنگی 
 حقوق��ی دستگاه ه��ای اجرای��ی گفت: در هم��ان ابتدای شیوع 
کرونا، در یک نامه تفصیلی به رییس  جمهوری توجه بر تامین 
حقوقی و حمایت از کادر درمان، رفع نیازها و تجهیزات پزشکی 
و ایمن��ی را مط��رح کردی��م و اموری برای کس��انی که شرایط 
خاصی داشتند به طور منظم در قوای قضائیه و مجریه پیگیری 

کردیم.
معاون حقوقی رئیس جمهور با بیان اینکه ما در مواجهه با نقض 
پروتکل ه��ای بهداشت��ی به تدوین قوانین کیفری در این زمینه 
پرداختی��م، اظه��ار کرد: همچنین تاثیر تحریم ها را با طرح یک 
لایحه دفاعی جدید بین المللی نقض تحریم ها ارائه کردیم که 

با دستور رئیس جمهوری کارش دنبال شد.

سیاسی

سخنگ��وی شورای نگهبان درب��اره ادعای سخنگوی مجلس 
ده��م مبن��ی بر شبهه م��دارک تحصیلی هشت نفر از منتخبان 
مجل��س گف��ت: آنچه برای ما به صورت گزارش رسمی رسید، 
تنها منتخب تفرش بود و درباره مدرک تحصیلی دیگر منتخبان 
مجلس یازدهم مدارک رسمی به دست ما نرسیده است. یکی 
از نمایندگان مجلس دهم  ادعاهایی را نسبت به رقیبش مطرح 
ک��رد، ام��ا مشکل��ی وجود نداشت. او مدعی بود که ممکن است 
این فرد در دوران تحصیل خود خوب درس نخوانده باشد. این 
مسایل ناراحت کننده است که او دوباره این ادعا را درباره 8 نفر 
از نمایندگ��ان مجل��س مطرح کرده اند و تعابیری را به کار بردند 
ک��ه دور از ش��رع ب��ود و بنده گفتم که بررسی های لازم صورت 

گیرد و حتی اگر لازم باشد شکایت انجام دهیم.
به گزارش ایسنا، عباسعلی کدخدایی در نشست خبری با اشاره 
بررسی مصوبات مجلس در شورا گفت: عدم مغایرت ۹ مصوبه 

با شرع و قانون اساسی اعلام  و به مجلس ارسال شد.
وی با اعلام اینکه طرح دو فوریتی اصلاح برخی قوانین راجع 
به انتخابات  ریاست جمهوری، مجلس و شوراهای اسلامی به 
مجل��س اع��اده شد گفت: لایح��ه حذف چهار صفر از پول ملی 
در جلس��ات شورای نگهبان بررسی و در تبصره یک این طرح 
تعهدات��ی در براب��ر صندوق بی��ن المللی پول ایجاد شده بود که 
شورای نگهبان اعلام کرد این تعهدات به روشنی مطرح شود 

و دارای ابهام است.
سخنگوی شورای نگهبان تصریح کرد: در جلساتی که با آقای 
همت��ی رئی��س کل بانک مرک��زی پیرامون لایحه حذف چهار 
صفر داشتیم، ابهامات نسبت به تعهدات به صندوق بین المللی 
پ��ول رف��ع نش��د و این ابهامات را به مجلس اعلام کردیم و پس 

از رفع ابهامات درباره آن اعلام نظر می کنیم.
وی در پاس��خ ب��ه اینک��ه قبل و پس از انتخابات افرادی شورای 
نگهبان را به نقض قانون متهم کردند، گفت: از این آسیب ها زیاد 
دیده ایم. دوستانی که رای نمی آورند آن را مطرح می کنند و ما  
توجه به آن نداریم. بحث شکایتی نداریم البته اگر توهین باشد 

حق را محفوظ می دانیم که اقدام قانونی را انجام دهیم.
کدخدایی در خصوص اظهاراتی که نسبت به مدارک تحصیلی 
نمایندگ��ان مط��رح م��ی شود افزود: به غی��ر از منتخب آشتیان 
گ��زارش رسم��ی دیگری درباره م��درک تحصیلی نمایندگان 
نداشتی��م و نبای��د ب��ه شایعات در این خصوص توجه کرد و  اگر 
گزارشی مستند باشد باید به کمیسیون تخصصی اعتبارنامه های 

مجلس ارجاع شود.

سخنگ��وی شورای نگهبان درب��اره اصلاح قانون انتخابات در 
مجل��س یازدهم گفت: مذاکرات��ی با برخی نمایندگان مجلس 
یازدهم صورت گرفته و پیش نویس هایی آماده شده که این کار 
مشترک صورت گیرد و امیدواریم با تجربه مجلس دهم، دوستان 

مجلس یازدهم قانون انتخابات را به سامانی برسانند.
وی درباره قتل رومینا اشرفی و ارتباط آن با عدم تصویب لایحه 
حمایت از کودکان و نوجوانان گفت: جنایت نابخشودنی،خلاف 
شرع و قانون اساسی و امری غیر انس��انی است. این معضلات 

فقط با یک قانون حل نمی شود.
زمینه ه��ای فرهنگ��ی و اجتماعی و اقتصادی دارد. باید  تلاش 
کنند نواقص را جبران کنند. لایحه حمایت از اطفال و نوجوانان 
س��ال ۹۷ ب��رای ش��ورا در ی��ک نوبت آمد و ای��رادی داشت و از 
س��ال ۹۷ تاکن��ون مجلس اقدامی نکرده است. شورای نگهبان 
ایرادات را گفته و مجلس می توانست به صورت  دو فوریتی یا 
شکل دیگری برای ما ان را ارسال کند و  ارتباطی بین لایحه 

و جنایت نمی بینم.
سخنگ��وی ش��ورای نگهبان گف��ت: ما آمادگی خود را برای هر 
گون��ه قان��ون جدید برای تشدید مج��ازات این افراد اعلام می 
کنی��م. اگ��ر مشکل با قانون حل می شود، شورای نگهبان خود 

را  موظف می داند در این زمینه گام بردارد.
وی درباره اینکه شما گفتید  1۶ مصوبه در روزهای اخر مجلس 
دهم و هفته های اخیر به شورا ارسال و در حال بررسی است و 
مهمترین مصوبه کدام بوده است و چرا  پاسخ شورا به مصوبات 
ارسالی زمان بر است ؟ گفت: اینکه چرا زمان بر است ایراداتی  
داری��م و مجل��س یادرس��ت انرا انجام نمی دهد و یا اصلاح نمی 
کند و برعهده ما نیس��ت.  مصوبات را خاطرم نیس��ت ولی  یکی 
لایح��ه مالی��ات بر ارزش افزوده بود. دیگری طرح اصلاح آیین 
نام��ه داخل��ی مجل��س اس��ت که به تدریج  اع��لام  نظر کردیم 

شما می بینید.
وی اف��زود: ش��ورای نگهبان باید بحث های کارشناسی کند هم 
پژوهشگ��اه  م��ا در ته��ران و ه��م  مجمع ق��م، بررسی فقهی و 
کارشناس��ی م��ی کنن��د و از متخصصان و نمایندگان مجلس و 
دول��ت دع��وت م��ی شود. مثلا  ح��ذف 4 صفر از پول ملی وقت 
زیادی از ما گرفت لذا بحث های کارشناسی وقت زیادی میبرد  

اما فرصت ما برای اعلام نظر ۲۰ روزه است.
وی درباره ادعای جعلی بودن مدرک دکترای یکی از نمایندگان 
مجلس و اینکه سه نفر از نمایندگان ادعایی درباره رانت خواری 
ای��ن نماین��ده مطرح کردند، گفت: نظرات شورا تمام شده و اگر 

نمایندگ��ان مطل��ب جدیدی دارند می توانند در بحث اعتبارنامه 
نمایندگان آن را مطرح کنند.

سخنگوی شورای نگهبان درباره انتقاد اخیر لاریجانی به شورای 
نگهبان گفت: شورای نگهبان هیچ گاه در جهت تخریب مجلس 
گ��ام برنداشت��ه، همیشه مجلس را تکریم کرده و نمایندگان در 
همه ادوار منتخبان مردم هستند. مجلس یک رکن اساسی در 
کشور بوده و طبیعتاً کس��ی که به خود جس��ارت آن را نمی دهد 
که بخواهد مجلس را تضعیف کند. معیار قانونی یک مسئله به 
معنای تضعیف نمایندگان نیست و ما هیچ وقت نامی از فردی 
نبرده ای��م، ام��ا اگ��ر ذکر قانون به معنای تضعیف تلقی شود این 

امر بر عهده بنده نیست.
وی درباره اینکه رییس جمهور اخیرا گفته که شورای نگهبان با 
وزارت کشور هماهنگی لازم را برای الکترونیکی برگزار کردن 
انتخابات نداشتند، گفت: به رییس جمهور احتمالا گزارش دقیق 
نمی رس��د. ب��ه گفت��ه وزیر کشور ارتباط��ات خوبی بین شورای 
نگهب��ان و وزارت کش��ور وجود دارد. اح��راز هویت برای اولین 
ب��ار در انتخاب��ات اخیر با همکاری ش��ورا و وزارت کشور کاملا 
الکترونیکی برگزار شد. برای بخش های دیگر درصورت تامین 

امنیت آراء مشکلی با الکترونیکی شدن نداریم.
کدخدایی درباره مصوبه مجلس درباره عزل حقوقدانان شورای 
نگهب��ان در ص��ورت تخلف گف��ت: در این خصوص هیچ گونه 
اع��لام نظ��ری نمی کنم اما در قوانین موجود است که تخلفات 
هم��ه مقامات از جمل��ه اعضای شورای نگهبان قوانین موجود 
ناظ��ر ب��ران اس��ت که تخلفات آنها قابل رسیدگی است و قانون 

می تواند آنها را تحت تعقیب قرار دهد.
سخنگوی شورای نگهبان درباره نشست های اعضای شورای 
نگهبان در خارج از کشور گفت: شورای نگهبان مانند برخی از 
نهادها در رفت و آمد به خارج از کشور نیست، اما در حد تبادل 
نظرات کارشناسی، هیئت هایی از کشورهای مختلف به ایران 
آمده اند و هیئت هایی از ایران هم به برخی از کشورهای خارجی 
رفته اند. آخرین ملاقاتی که داشتیم مس��ئولانی از کشور تایلند 
ب��ه ای��ران آمدند که یک سفر کاری بود و جلس��ات کارشناسی 

متعددی با اعضای شورای نگهبان داشتند.
وی در پاس��خ ب��ه اینکه شم��ا در یکی از توئیت های خود گفتید 
که نظارت استصوابی براساس قانون مجلس شورای اسلامی 
و قانون��ی اس��ت، گف��ت: مجلس چهارم نظارت استصوابی را به 
تصوی��ب رسان��د و ش��ورای نگهبان خود را مکلف به اجرای آن 

می داند.

کدخداییبهاعتراضهایگستردهواکنشنشانداد

رسیدگی به مدارک تحصیلی هنگام بررسی اعتبارنامه ها

سخنگوی دولت در رابطه با آغاز به کار مجلس یازدهم 
گف��ت: مجل��س در شرایط��ی کار خود را آغاز می کند که 
جمهوری اسلامی در آغاز چهل ساله دوم با چند پدیده 

در هم تنیده مواجه است.
به گزارش ایلنا، علی ربیعی عنوان کرد: تحول جمعیتی 
چه از جنبه کمی و چه کیفی یکی از پدیده های بی نظیر 
ای��ن دوره اس��ت ک��ه آثار خ��ود را در دهه ۹۰ بر فرهنگ، 

اقتصاد و جامعه ایران نشان داده است.
سخنگ��وی دول��ت بی��ان ک��رد: هی��چ برنامه ریزی و 
سیاستگذاری برای ایران بدون توجه به تحولات کیفی 
جمعیتی به نتیجه نخواهد نشست. این خواسته ها و نیازها 
صرفاً در حوزه های اقتصادی مثل اشتغال و مسکن نیست. 
سیاست ه��ای اجتماع��ی و فرهنگی که این تحولات را 
درک نک��رده باشن��د چی��زی جز تعارض ه��ای جدید یا 

رهاشدگی جمعیتی نخواهند داشت.

ربیعی اضافه کرد: رشد کم اقتصاد ایران در چند دهه اخیر، 
واقعیت تلخ اقتصاد کوچک شده با جمعیت متحول شده با 
آرزوهای بزرگ را به ما نشان می دهد. باید این واقعیت را 
بخوبی درک کنیم که برنامه ریزی و سیاستگذاری برای 
رفع بی عدالتی، فقرزدایی و بزرگ شدن کیک اقتصادی و 
پاسخ به خیل بیکاران نه تنها از مسیر آرزوهای بیانی عبور 

نمی کند بلکه با واقع گرایی قابل تحقق است.
وی تصری��ح ک��رد: این واقعیت ها را اضافه کنیم به قرار 
گرفتن در نامتعادل ترین دوره در روابط و امنیت بین الملل. 
دشمن��ی و کین��ه ورزی دولت امریک��ا در این سال ها به 
اوج خ��ود رسی��ده و دوره ای بی سابق��ه از فشار سیاسی و 
اقتص��ادی ب��ر ایران را به وج��ود آورده است. سخنگوی 
دول��ت خاطرنشان کرد: وقتی از تحریم بی سابقه سخن 
می گوییم باید ابعاد آن را با نگاهی واقع گرایانه درک کنیم. 
بنابراین جمعیت متحول شده ذهنی با توقعات فزاینده، به 
علاوه واقعیت اقتصاد 4۰ ساله و متغیر سیاست بی رحمانه 
دولت امریکا را باید از یک منظر واقعی بررسی کرد. ربیعی 
افزود: روشن است که یک مجلس تازه نفس و نوخاسته 
در چنین شرایطی می تواند به سهم خود نفس تازه ای به 
مبارزه نفس گیر و هر روزه دولت و ملت با کرونا بدمد. امری 
که مستلزم ظرفیت سازی های جدیدی در سطح جامعه 
و استفاده از همه ظرفیت های موجود و همه مؤلفه های 

گوناگون جمهوری اسلامی ایران است.

رئیس فراکسیون امید در دوره دهم مجلس با تاکید بر 
اینک��ه سرمایه اجتماعی ض��رورت حیاتی برای جوامع 
بش��ری ه��م برای بقاء و هم برای پیشرفت و ارتقا است 
گفت: »صداقت با مردم«، »اقرار به اشتباهات«، »ارائه 
اطلاع��ات صحیح و واقعی��ات«، »دوری از ابهامات«، 
»رفع محدودیت ها و حصرها« شرط اصلی حفاظت از 
سرمای��ه اجتماع��ی و توسعه آن است. دولت و حاکمیت 
بای��د م��ردم را محرم اسرار خود بدانند و دوران سرپوش 
گذاشتن بر مشکلات، اشتباهات و ناکارآمدی ها و ایجاد 

خط کشی ها و محدودیت ها را پایان دهند. 
به گزارش ایسنا، محمدرضا عارف در نامه ای به مردم 
نوشت : در این شرایط دشوار اقتصادی که ناکارآمدی ، 
فس��اد و تحریم بر زندگی هم وطنان مان سایه انداخته، 
ب��ر آن ش��دم ت��ا تحلیلی مختص��ر از شرایط کشور ارائه 
کن��م و بر اساس ض��رورت، راه کارهایی برای مدیریت 
چالش های متعدد ارائه دهم. وی با تاکید بر اینکه ایران 
و مردم کشورمان با چالش های متنوع و بسیاری روبرو 
هس��تند گفت: چالش ه��ای تجربه نشده ای پیش روی 
سیاست گذاران قرار دارد که ریشه این چالش ها، برخی 
برگرفت��ه از رونده��ای مخرب جهانی چون تهدیدهای 
زیست محیطی، رقابت های تسلیحاتی و آشفتگی های 
مرتبط با فناوری های نوین در عرصه بین المللی و برخی 
ه��م ب��ه دلیل نوع تعام��ل ایران با دنیای خارج همچون 

تحریم های بین المللی علیه ایران و یا تقابل و رقابت های 
منطق��ه ای اس��ت و دسته سوم ب��ه دلیل شرایط خاص 
ساخت��ار حکمران��ی، فرهنگ، توسعه و اقتصاد و چالش 
ه��ای مدیریت��ی در کش��ور است. رییس فراکس��یون 
امی��د مجلس هشتم گف��ت: شدت گرفتن تحریم های 
بین المللی، نزاع های بی حاصل بین جریان های سیاسی، 
بدعت ه��ای نگران کننده در نظام قانون گذاری کشور، 
سوء مدیریت در حوادت، گس��ترش ناکارآمدی و فس��اد 
در کش��ور، شدت گرفت��ن مهاجرت فارغ التحصیلان و 
متخصصین از کشور، نگرانی های جدی برای دلسوزان 
و فرزن��دان ای��ن سرزمین را تشدید کرد.  وی با یادآوری 
اینکه در نیمه دوم سال گذشته اتفاقات تلخی رقم خورد 
از جمل��ه بی تدبی��ری مدیریتی در افزایش قیمت بنزین 
و مدیری��ت اعتراض��ات مردم که تصویری مخدوش بر 

چهره کشور و خاطر مردم نشاند.

عارف بر اهمیت سرمایه اجتماعی تاکید کردسخنگوی دولت بر واقعیت تلخ اقتصاد کوچک شده تاکید کرد

سایه فساد و تحریم بر زندگی مردمدرک تحریم های بی سابقه با نگاهی واقع گرایانه 

اخبار کوتاه

رئیس جمهور با بیان اینکه کرونا همچنان به عنوان مسئله اصلی 
و مهم در کشور ما ظهور و بروز دارد، خاطرنشان کرد: این ویروس 
موجب تحولات بسیار زیادی در مسائل سیاسی، اجتماعی، بهداشتی 
و فرهنگی شد. پیش از این مرزها کم رنگ شده بود، اما کرونا موضوع 
مرزها را پر رنگ کرد. مهاجرت و سفر را تغییر داد و امروز با شرایط 

جدید مواجه ایم.
به گزارش ایس��نا، حس��ن  روحانی در جلس��ه ستاد مقابله با کرونا با 
بیان اینکه در این شرایط زندگی ما محدودتر شده و بخشی از آن 
مج��ازی ش��ده است، تصریح کرد: مردم باید باور کنند که به زودی 
ما نمی توانیم به شرایط قبل از کرونا برگردیم برای مدت طولانی 

باید سبک زندگی را تغییر داده و محدودیت ها را بپذیریم و بخشی از 
زندگی ما باید به فضای مجازی برود.

روحانی اظهار کرد: مثل گذشته که می توانستیم جمع های 1۰ تا ۲۰ 
نفره کنار هم داشته باشیم باید برای مدتی از آن صرف نظر کنیم و این 
رفتار را ترک کنیم، اجتماعات باید کوچک باشد و با فاصله اجتماعی 

هم��راه باش��د. اکنون شرایط سخت تری از اسفند و فروردین داریم 
چون در آن ماه ها با کسانی رو به رو بودیم که علایم این بیماری را 
به وضوح داشتند و اصلا خودشان می دانستند که مبتلا شده اند اما 
الان شکل مساله عوض شده است و ممکن است علایم ظاهری 
کرونا را نداشته باشند از این رو باید حتما تست بگیریم و وقتی هم 

تست می گیریم افراد باورشان نمی شود که مبتلا هستند؛ بنابراین 
الان کار سخت تر شده است. رییس جمهور در عین حال تاکید کرد 
که القای ترس و اضطراب و عدم قطعیت نسبت به آینده مفید نیست 
و افزود: باید تصمیم را بر این بگیریم که با ویروس کرونا بناست ماه ها 
زندگی کنیم اما زندگی توام با احتیاط کامل. در حال حاضر واکسنی 
برای درمان این ویروس نیست و ویروس هم از این شهر به آن شهر 
در حال چرخش است. روحانی گفت: سامان دادن به زندگی و اقتصاد 
مردم در این شرایط مهم است. در حال حاضر در بخش تولید دچار 
تفاوت فاحش در فعالیت بخش های مختلف نیستیم، اما در بخش 

خدمات نسبت به شرایط قبلی فاصله داریم.

اعمالفشارهابرایران،بیانگرناتوانیآمریکاستمجلسیازدهماصولگرادرمقابلروحانیودولتش
ی��ک فع��ال سیاس��ی ب��ا تاکید بر اینک��ه از نظر جریان شناس��ی، جریان مجلس 
یازده��م وابس��ته ب��ه جن��اح اصولگ��را و در مقابل طیف روحان��ی و دولتش است 
گف��ت: از س��ال ۹۲ ب��ه ای��ن طرف ای��ن تقابل وجود داشته، ام��ا منطقی آن است 
ک��ه ب��ه آن پای��ان دهن��د. عل��ی صوفی در گفت وگو با ایس��نا ادام��ه داد: البته در 
می��ان جری��ان اصولگرای��ی، طیفی از سیاست های روحان��ی حمایت می کند اما 
اکثریتش��ان ای��ن ک��ار را نخواهند کرد. طیفی ک��ه الان در مجلس حاضر است از 
ابت��دا مخال��ف دولت روحانی بوده، در شعاره��ای انتخاباتی خود هم این موضوع 

را اع��لام ک��رد. ای��ن فع��ال سیاس��ی ابراز عقیده کرد: برخ��ی تحلیلگران فضای سیاسی معتقد هس��تند این طیف 
از جری��ان اصولگرای��ی حت��ی حاض��ر نیس��تند این مهلت ی��ک ساله تا پایان کار دولت یازده��م را تحمل کنند؛ اما 
بح��ران کرون��ا ت��ا ح��د زیادی بس��تر تحقق این تحلی��ل را عوض کرد.وی توضیح داد: م��ا شاهد نوعی وفاق ملی 
 در برخ��ورد ب��ا کرون��ا و مدیری��ت بح��ران کرونا با شرکت فعال دولت و موفقیت هایی که نس��بیش شد، هس��تیم.
 به نظر نمی رسد مجلس یازدهم در نحوه مدیریت کرونا خدشه ای وارد کند. لاجرم به اصطلاح کج دارو مریز با 

این دولت ادامه می دهند تا زمانش بتواند بگذرد. 

سخنگوی وزارت خارجه روسیه در مورد لغو معافیت  تحریم ها در رابطه با تأسیسات 
هس��ته ای گفت: باید این اقدام جدید ایالات متحده و عواقب آن را مورد ارزیابی 
قرار داد. اگر واقع بینانه به موضوع نگاه کنیم، لغو معافیت ها می تواند باعث کندی 
روند اجرای پروژه های مهم بازسازی تأسیسات هسته ای ایران که پایه و اساس 
برج��ام را تشکی��ل می دهن��د، شود، ولی نمی توان��د اجرای آنها را متوقف سازد. به 
گزارش ایلنا از تاس، »ماریا زاخارووا« تأکید کرد: مس��لماً ما این اقدام آمریکا را 
محک��وم می کنی��م. جامع��ه جهانی بارها با قاطعی��ت از واشنگتن خواسته است تا 

ب��ه انج��ام تعه��دات در چارچوب توافق هس��ته ای متعهد باشد، ولی در ع��وض، ما شاهد دشمنی نهادهای سیاسی 
آمریکایی با ایران هستیم.زاخارووا افزود: اعمال فشارها بر ایران، بیانگر ناتوانی آمریکا در حل وفصل مؤثر وظایف 

پیچیده و گسترده در این رابطه است. 
چنی��ن اقدامات��ی، در واق��ع به تلاش مقام های واشنگتن برای داشتن موقعیت رهبری در جهان پایان می دهد.وی  
اف��زود: کشوره��ای باقی مان��ده در برنام��ه جامع اقدام مشترک، درباره برنامه هس��ته ای ایران، با یکدیگر در تماس 

هستند و به حل وفصل تمامی موضوعات مرتبط با برجام می پردازند.

روحانی بازگشت به شرایط قبل از کرونا را غیر ممکن دانست

ضرورت بخشی از زندگی در فضای مجازی 


